
Ordinær generalforsamling 16. marts 2024 Storkene.dk  

DAGSORDEN 

  

1. Valg af dirigent og referent 

2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år v/formanden 

3. Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab til godkendelse 

4. Indkomne forslag 

5. Budget for det kommende regnskabsår 

6. Fastsættelse af kontingent. Bestyrelsen foreslår det uændret. 

7. Valg af 4 medlemmer til bestyrelsen for 2 år. På valg er: 

• Bjarne Ø. Rasmussen (modtager genvalg) 

• Jesper Leegaard (modtager genvalg) 

• Kåre Fog (modtager genvalg) 

• Lisa Mäkelburg (modtager genvalg) 

8. Valg af 2 bestyrelsessuppleanter for 1 år:  På valg er:  

• Louise L. Fjeldgren (modtager genvalg) 

• Lars Juel Sørensen (modtager genvalg) 

 9. Valg af 1. revisorsuppleant for 1 år. På valg er:   

• Christian Hansen (modtager genvalg) 

10.            Eventuelt 
 
 

Referat af ordinær generalforsamling 

Pkt. 1: Mogens Lange Petersen blev foreslået og valgt til dirigent. Som referent blev 

Annette Boesen foreslået og valgt. 



Pkt. 2: Bestyrelsens beretning for det forløbne år blev aflagt af formand Jess Frederiksen, 

der startede med et tilbageblik for storkerederne i sommeren 2023. Det blev til 10 par, 16 

unger og 2 singler, så alt i alt et godt år. 

Der blev sat GPS-sendere på 5 af ungerne. En af ungerne med GPS, Birgit fra Gundsølille, 

overvintrede i Danmark. En af ungerne, Espen fra Revn, døde i Sudan, og senderen er gået 

tabt. De øvrige storkeunger har klaret trækket sydpå. 

På DOFBASEN har der været 1618 observationer, til sammenligning så var der halvt så 

mange i 2012. 

2023 har været et stabilt år for Storkene.dk med 1375 medlemmer. Vi har haft en stor 

udfordring med Bogholdet, der styrer vores medlemsdatabase. Det har resulteret i, at ikke 

alle har modtaget en opkrævning af kontingent. Andre, der havde betalt kontingent, fik en 

reminder. Vi har nu opsagt samarbejdet og står selv for medlemshåndtering og udsendelse 

af kontingentopkrævninger, nu også med mulighed for at benytte MobilePay. 

Vi har fået ny kasserer i 2023, Jesper Leegaard, har overtaget posten og udført et flot 

arbejde, som han skal have stor ros for. 

Vi har i 2023 haft 5 bestyrelsesmøder med Jesper Leegaard som referent. 

Webshoppen har fået flere nye produkter i løbet af 2023, og flere af de gamle produkter er 

gået ud. Varelagerets beholdning var 31. dec. 2023 på 85.000 kr. Det er stadig Annette 

Boesen, der står for lageret og udsendelse af pakker, og det går godt. 

Der er i 2023 udsendt 30 nyhedsbreve til medlemmerne og 10 pressemeddelelser til 

medierne. Hvert nyhedsbrev tager 4-5 timer at skrive og læse korrektur på, så det bruges 

der ca. 150 timer på i løbet af et år. I den forbindelse skal der lyde en stor tak til alle 

bidragydere til artikler og til de flittige fotografer. 

Brevkassen på TV-syd og TV-Midtvest, der fik ca. 1000 spørgsmål i 2023, gav meget arbejde 

til Merete Carøe og Mogens Lange Petersen, hvilket de også blev takket for. 

Lidt om naturprojekter og storkereder. I 2023 har vi gennemført en lang række 

naturprojekter med hegning af arealer og udgravning af vandhuller, der alle har haft til 

formål at understøtte de ynglende storkes muligheder for at søge føde. Vi har opstillet et 

lille antal reder og renoveret tæt på 100 reder på landsplan. Rederne renoveres i 

vinterkulden, så der skal lyde en stor tak til de involverede. 

Vi har afholdt en storketur til Polen, hvor vi måtte sande, at storken er i tilbagegang der. 

Lidt om økonomi: Vi vil bruge 2024 til at konsolidere vores økonomi. Vi vil spare ret mange 

penge, når vi går fra vores eksterne bogholderi til det nye system DINERO. Der vil blive 

opsat et begrænset antal storkereder. Vi vil stadig renovere storkereder, der har været 



beboet eller har et stort potentiale for at blive beboet. Vi vil søge fonde til finansiering af 

veldefinerede projekter, og dermed spare lidt på vore egne midler. Antallet af nyhedsbreve 

vil vi skære ned til ca. 20, der bliver dog stadig plads til breaking news. Vi vil måske stoppe 

med GPS-sendere efter 2024, det kommer lidt an på, om vi sammen med Statens 

Naturhistoriske Museum er enige om, at vi har indsamlet tilstrækkeligt med data. 

Jess Frederiksen rundede af med at takke alle medlemmer, for uden medlemmer vil der 

ikke være nogen forening. Der lød også en stor tak for alle donationer både fra medlemmer 

og ikke-medlemmer. Slutteligt fik bestyrelsen tak for godt samarbejde i 2023.  

Jess Frederiksen sluttede med at ønske alle et godt storkeår i 2024. 

 

Pkt. 3: Jesper Leegaard fremlægger det reviderede regnskab, og regnskabet blev godkendt 

af generalforsamlingen. 

 

Pkt. 4: Marianne Tychsen foreslog, at vi får lavet en optælling af de danske storkereder. Det 

vil blive et stort arbejde, Ole Smidt foreslog, at det laves elektronisk, og at et medlem kan 

stå for det. 

 

Pkt. 5: Jesper Leegaard fremlagde budgettet for 2024. 

 

Pkt. 6: Bestyrelsen foreslår uændret kontingent, og det godkendes. 

 

Pkt. 7: Valg af bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

Bjarne Ø. Rasmussen – genvælges 

Jesper Leegaard – genvælges 

Kåre Fog – genvælges 

Lisa Mäkelburg – genvælges 

 

Pkt. 8: Valg af bestyrelsessuppleanter for 1 år:  

Louise L. Fjeldgren – genvælges 



Lars Juel Sørensen – genvælges 

 

Pkt. 9: Valg af 1. revisorsuppleant for 1 år: 

Christian Hansen – genvælges 

 

Pkt. 10: Sebastian Nielsen spørger ind til hvor mange penge, der er afsat til rederenovering 

i Øst i 2024. Jesper Leegaard svarer, at vi bruger pengene, hvor der er størst storkeaktivitet, 

og det er i øjeblikket på Djurs og i Sønderjylland. Hvis et storkepar dukker op i et område 

uden storkerede, så sætter vi hurtigt en op. 

Bjarne Lander bemærker, at han har set billeder fra rederenoveringer, hvor en fra 

mandskabet ikke har begge fødder på liftkurvens gulv, det er ikke efter forskrifterne. Det er 

taget til efterretning. 

 

 

21. marts 2024   21. marts 2024 

 

_______________   _______________ 

Jesper Leegaard   Jess Frederiksen 

Kasserer    Formand 


